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 Mesto Nová Dubnica už ušetrilo milióny korún. Na výber dodá-
vateľov tovaru, prác a služieb často používa elektronické aukcie. 
V súkromnom sektore sa tento spôsob využíva už dlhšie, samo-
správy sa pridávajú postupne. Okrem Novej Dubnice prostred-
níctvom internetových aukcií šetria aj mestá Piešťany, Bytča, Zvo-
len, či Levice. Tento spôsob sme bližšie popísali v augustovom 
vydaní Novodubnických zvestí. 

 V prvých novembrových dňoch sa konala v Ostrave výročná 
konferencia s témou Praktické skúsenosti a ekonomické prínosy 
využívania e-technológií v nákupných procesoch. Okrem množ-
stva pozvaných hostí sa podujatia zúčastnil aj námestník ministra 
pre miestny rozvoj Českej republiky Ing. Jiří Vačkář a prezidentka 
Transparency International Slovensko Emília Sičáková-Beblavá. 
Na konferencii sa o skúsenosti mesta s elektronickými aukciami 
podelila aj prednostka Mestského úradu v Novej Dubnici Ing. Iveta 
Jurisová a za mesto prevzala ocenenie výročnej konferencie pre 
rok 2008. 

V čom sú výhody e-aukcie? 
 Pýtame sa Ľuboša BABARÍKA, ktorý ich organizuje ešte od 
roku 2003, aj pre Mesto Nová Dubnica: „V transparentnosti a oboj-
strannej efektívnosti. Celý priebeh aukcie, všetky ponuky a čísla 
sú presne zaznamenané v protokoloch. Enormne sporí čas a ceny. 
Úspory sa v priemere pohybujú okolo 15%.“

-mk-

Šetrenie mesta vďaka elektronickým aukciám

--------------------------------------------------

DAŇ Z NEHNUTEĽNOSTÍ 

 V prípade kúpy, predaja, dedenia, 
darovania alebo iného prevodu nehnu-
teľnosti sme povinní tieto skutočnosti 
oznámiť správcovi dane (Mesto Nová 
Dubnica). Vznik alebo zánik daňovej 
povinnosti k dani z nehnuteľnosti ukla-
dá § 18 Zák. č. 582/2004 Z. z. o miest-
nych daniach a miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady. Lehota na nahlásenie je pre 

fyzické aj právnické osoby rovnaká - 
30 dní. Počíta sa od dňa nasledujúce-
ho po dni, kedy tieto skutočnosti alebo 
zmeny súvisiace s danou nehnuteľ-
nosťou nastali. 
--------------------------------------------------

POPLATOK ZA KOMUNÁLNE ODPADY
A DROBNÉ STAVEBNÉ ODPADY

Poplatník je povinný hlásiť všetky roz-
hodujúce zmeny do jedného mesiaca. 
Mesačná lehota plynie odo dňa, keď 
nastala táto zmena vplývajúca na vznik 
alebo zánik poplatkovej povinnosti. 

 V prípade zmeny údajov sme po-
vinní ohlásiť Mestu Nová Dubnica:
 -  meno, priezvisko, dátum narode-

  nia, adresu trvalého pobytu, adre-
  su prechodného pobytu (tieto
  identifikačné údaje sme povinní
  ohlásiť aj za inú osobu, ak za ňu
  plníme povinnosť poplatníka)
 -  údaje rozhodujúce na určenie
  poplatku.
 Spolu s ohlásením je potrebné pred-
ložiť aj doklady, ktoré potvrdzujú tie-
to údaje. Ak súčasne požadujete aj 
zníženie alebo odpustenie poplatku, 
prineste so sebou doklady, ktoré to 
odôvodňujú. 
 Presné znenie povinností súvisia-
cich s ohlásením si môžete prečítať v 
§ 80 Zák. č. 582/2004 Z. z. o miest-
nych daniach a miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady.



 V ostatnom čase nastal boom zatepľo-
vania a prerábania rodinných a bytových 
domov, výmeny okien, striech a realizácie 
nových fasád. To sú skutočnosti, ktoré pri-
nášajú mnohé pozitíva - znižujú sa úniky 
tepla, do bytov nám nezateká, domy vyze-
rajú lepšie. Ale vyskytuje sa aj negatívna 
stránka, na ktorú chceme upozorniť. Pri 
týchto úpravách domov a bytov totiž majú 
mnohí potrebu uskladňovať stavebný ma-
teriál, odpad, kontajnery, či iné mechaniz-
my na plochách verejnej zelene. Zvyčajne 
bez povolenia užívania verejnej zelene, o 
ktoré treba požiadať na MsÚ Nová Dubni-
ca. Verejná zeleň má po ukončení prác od 
zelene ďaleko - zničený trávnik, výmole po 
mechanizmoch, poškodené kry a dreviny. 
A obyvatelia prerábaného domu potichu 
sledujú poškodzovanie zelene v ich okolí.
 O tom, že týmto konaním dochádza k 
porušovaniu nariadení mesta a zákona o 
ochrane prírody a krajiny, niet pochybnosti. 

Riešenie?
 Pri uzatváraní zmluvy o dielo treba po-
žiadať o povolenie užívania verejnej zele-
ne. Žiadateľom môžu byť vlastníci bytov, 
ale lepšie je, ak je to priamo firma, ktorá 
práce realizuje (treba ju upozorniť na jej 
povinnosť, prípadne doviesť povereného 
zamestnanca na MsÚ). V súhlasnom sta-
novisku budú určené podmienky, za kto-
rých je možné zeleň užívať, ako ju treba 
uviesť po ukončení prác do pôvodného 
stavu, vymedzené plochy na užívanie a 
lehoty užívania. Splnenie určených pod-
mienok bude sledovať Oddelenie životné-
ho prostredia Mestského úradu v Novej 
Dubnici a mestská polícia. Malo by byť 
snahou všetkých obyvateľov ochraňovať 
zeleň v našom meste. Či nie?

Mgr. Katarína Bašná
vedúca odd. životného prostredia MsÚ

NOVÉHO VEDÚCEHO EKONOMICKÉHO ODDELENIA
MESTSKÉHO ÚRADU V NOVEJ DUBNICI

ING. ZOLTÁNA STOPIAKA
---------------------------------------------------------------------------------------

Aké sú Vaše doterajšie profesionálne skúsenosti?
 V ekonomickej oblasti som pracoval viac rokov. V oblasti sa-
mosprávy som pracoval šesť rokov ako člen finančnej a majetko-
vej komisie, a tým som mal príležitosť oboznámiť sa bližšie s ob-
lasťou rozpočtu samosprávy, s problematikou nájmu a predaja ne-
bytových priestorov a všeobecne záväznými nariadeniami, ktoré 
sú dôležité pre činnosť mesta. Tých šesť rokov mi dalo celkom 
slušný prehľad o charaktere práce.

S akými ambíciami ste nastúpili na post
vedúceho ekonomického oddelenia?
 Keďže post vedúceho ekonomického oddelenia bol viac me-
siacov neobsadený, prípadne posledný záujemca sa tu príliš 
„nezohrial“, chcel som pomôcť pri riešení tejto situácie. Moje am-
bície spočívali v tom, že mám ekonomické vzdelanie, dostatočné 
skúsenosti v riadiacej, ale aj organizačnej práci a ako Novodubni-
čan chcem moje skúsenosti odovzdať v prospech mestského úra-
du a občanov Novej Dubnice.

Ktoré sú najpálčivejšie problémy v ekonomike mesta
alebo všeobecne samosprávy?
 Problémom určite je nedostatok finančných prostriedkov. My-

slím to tak, že z viac finančných prostriedkov by sa dalo ešte viac 
spraviť pre občanov mesta. Samozrejme sa urobilo veľa, môžeme 
to všetci vidieť. Za ostatné roky Nová Dubnica veľmi opeknela. 

V čom vidíte pozitíva hospodárenia Novej Dubnice
a čo by ste naopak chceli zlepšiť?
 Pozitívna je najmä tá skutočnosť, že rozpočet na rok 2008 je 
vyrovnaný. Znamená to, že príjmy mesta pokrývajú jeho výdaje. 
Horšie by to bolo, keby bol schodkový, čiže príjmy by boli nižšie 
ako výdaje. Vidím to ako efektívny prístup vedenia mesta. Svojím 
pôsobením na pozícii vedúceho ekonomického oddelenia by som 
chcel prispieť k pokračovaniu tohto trendu. Je to zjednodušene po-
vedané, pretože výdaje môžu byť rôzne. Treba však mať k dispo-
zícii dostatok finančných prostriedkov. A v tejto oblasti vidím moju 
úlohu, hľadať cesty, aby malo mesto dostatok finančných pros-
triedkov na pokrytie výdajov.

Je niečo, s čím ste pred nástupom na Váš post nepočítali
a prekvapilo Vás to - či už pozitívne alebo negatívne?
 Do funkcie som išiel s pozitívnymi predsavzatiami. Kolektív 
mestského úradu ma srdečne prijal a ja som všetkým za to vďač-
ný. Som pozitivistický typ a to, že som nastúpil do najhoršieho ob-
dobia roku ma nevyviedlo z miery. „Vhupol“ som do obdobia tvorby 
rozpočtu na rok 2009, prechodu na euro a ďalších koncoročných 
prác. 
 Som zvyknutý na vysoké pracovné tempo, preto nepociťujem 
žiadne negatíva.
 A dá sa povedať, že som sa aj vďaka spolupracovníkom veľmi 
rýchlo adaptoval.

-mk-

 Príchod zimného obdobia, hasiči ho volajú aj vykurovacie, 
sprevádza zvýšené nebezpečenstvo vzniku požiarov. Môžu 
vzniknúť od samotných vykurovacích systémov - ich nesprávnou 
obsluhou, zlým stavom komínových telies a dymovodov, ale i za-
staralou elektroinštaláciou, neodborným vedením elektriny, prí-
padne laicky postavenými drevenými udiarňami a podobne.

 Aby sa predchádzalo týmto nežiaducim javom, jednou z 
hlavných úloh dobrovoľného hasičského zboru je viesť preven-
tívno-výchovnú činnosť, vykonávať preventívne protipožiarne 
prehliadky v obciach a upozorňovať na vyskytujúce sa chyby a 
nedostatky.

 Len prevenciou a dôsledným
dodržiavaním zákona o ochrane
pred požiarmi je možné predísť
vzniku požiarov a zabrániť tak
škodám na majetku, ale i prípad-
ným stratám na životoch. Hasiči
sú pripravení odborne vám poradiť
a pomôcť vyriešiť vaše problémy.

        Dobrovoľný hasičský zbor
                                        Kolačín



 Sme hrdí na naše mesto. Je krásne, 
usporiadané, svojím spôsobom rozmanité 
a žijú v ňom múdri a pracovití ľudia. Sta-
rostlivosť o vzhľad mesta a jeho kultúru a 
povesť je na vysokej úrovni. Investície pre 
dosiahnutie týchto cieľov a snahy „riadite-
ľov“ mesta na udržiavanie týchto mét sú 
enormné.
 Drvivú väčšinu obyvateľov a mňa zne-
pokojuje však toto:
 Najkrajšie miesta na lavičkách Miero-
vého námestia pri krásnych kvetinových vý-
sadbách sú pravidelne obsadené osobami 
osobitej skupiny, ktoré tu často popíjajú, 
konzumujú potraviny, občas aj v hlučných 
skupinkách a zanechávajú po sebe rôzno-
rodé odpady - aj tie najškaredšie. Niektorí 
si z týchto lavičiek robia kuchyne, obývač-
ky, i spálne...
 Slušní ľudia, ktorí by mohli tieto prie-
story kultúrnejšie využívať a pokochať sa 

na kráse nášho mesta, sa im radšej vyhý-
bajú. Prečo je to tak? Veď nás slušných 
Novodubničanov je viac. 

 Mesto sa snaží udržiavať celé Mierové 
námestie v kráse a vzornej čistote (je to 
viditeľné i pravdivé). Niektoré obchodné a 
pohostinské, ale aj iné užívateľské subjek-
ty nemajú dostatok pochopenia pre čistotu, 
poriadok a estetiku pred vchodmi do svo-
jich priestorov. Nesledujú znečisťovateľov 
a poškodzovateľov, ale ani operatívne ne-
čistia a neopravujú poškodené priestory, 
nátery, maľovky. 

 Mesto zabezpečuje údržbu trávniko-
vých plôch, kvetinových záhonov, čistí ces-
ty a chodníky... Keby ich istá malá časť 
obyvateľov neznečisťovala a nepoškodzo-
vala, aké by boli nádherné! Tá malá časť 
obyvateľov je imúnna voči upozorneniam 

slušných ľudí, či polície. Prečo je to tak?!
 Poznám jedného dôchodcu, pána B. 
Často ho možno aj vy vidíte, ako sa pre-
máva na bicykli. Nie je mu zaťažko, ak vidí 
papier, či iný odpad kdekoľvek v meste, 
zdvihne sa poň a vhodí ho do kontajnera. 
Je to slušný vzdelaný športovec. 

 Decibely reprodukovanej hudby z nie-
ktorých motorových vozidiel sú otrasné. 
Doslova otriasajú celé budovy, spúšťajú 
alarmy a najčastejšie vo večerných hodi-
nách. Prečo je to tak? Uvažujme! Takto 
chceme, aby rástlo naše sebavedomie?!

 Pomôžme mestu, jeho čistote, kráse, 
kultúre, dobrým ľuďom a zdravému pro-
strediu!

váš spoluobčan

 Základná škola Janka Kráľa v spolupráci s neziskovou orga-
nizáciou P-MAT už druhý rok zorganizovala pre občanov Novej 
Dubnice a okolia bezplatné počítačové kurzy 40UP Užívajme si 
počítač po štyridsiatke. 

 Cieľom tohto projektu je otvoriť dvere a pomôcť s prvými krok-
mi pri využívaní počítačov tým ľuďom, ktorí sa s nimi počas štúdia 
alebo v zamestnaní ešte nestretli. Účastníkov kurzov nezaťažuje-
me teoretickými vedomosťami, snažíme sa, aby získali praktické 
zručnosti pri ovládaní počítača. Je určený pre tých, ktorí majú záu-
jem popracovať na sebe a naučiť sa niečo nové. Účastníci kurzov 
sa naučili využívať počítač nielen na písanie textov či tabuliek, ale 
aj ako nástroj na vyhľadávanie informácií s využitím internetu, na 
čítanie a písanie elektronickej pošty a na základnú prácu s foto-
grafiami. 
 Lektorská skupina v zložení Mgr. Janka Prekopová, Mgr. Nor-
bert Potočný, Mgr. Martin Staňo a Mgr. Miroslav Zavacký počas 
dvoch rokov konania kurzov vyškolila spolu 150 záujemcov o in-
formačno - komunikačné technológie. V súčasnosti sa pracuje na 
príprave projektu na rok 2009. Ak bude schválený, počítame s jeho 
pokračovaním aj na našej škole. 
       

Mgr. Miroslav Zavacký

 Okrem ďalších dospelejších občanov Novej Dubnice sme sa 
kurzu zúčastnili aj my, členovia klubu dôchodcov. Niekomu sa zdá, 
že pre starších ľudí je to zbytočná vec. Veľmi sa mýli. Pomáha 
nám to v styku s inštitúciami, pomocou internetu je možné získať 
najrôznejšie informácie a v prípade, že mi synovec povie „strýko, 
pošlem ti to mailom“, nemusím sa cítiť ako negramotný.

 Za všetkých účastníkov kurzu chceme vyjadriť vďaku vedeniu 
ZŠ Janka Kráľa a najmä vedúcim kurzu Mgr. Miroslavovi Zavac-
kému a Mgr. Martinovi Staňovi. Je isté, že títo pedagógovia sa pri 
voľbe povolania nepomýlili. Majú dar učiť iných, prejavovali mimo-
riadnu trpezlivosť a bolo vidieť, že majú úprimnú radosť z toho, že 
sa im podarilo niečo nás naučiť. Ešte raz ďakujeme. 

Jozef Naňo



 Príjemný pánko, ktorý sa milo a úctivo 
usmeje a pozdraví. Na prvý pohľad nevy-
tŕča z davu, avšak keď sa usadí a spustí 
skúsenosti, cenné spomienky a zážitky, je 
vám jasné, že tento človek existuje sku-
točne naplno. Či už v Prahe, odkiaľ sa sťa-
hoval do Novej Dubnice alebo počas svo-
jich školských rokov v Bolerázi. Ako sám 
hovorí, už nevie, čo bol včera nakúpiť a čo 
robil počas celého dňa, ale spýtate sa na 
najväčšiu zimu v Novej Dubnici a bez okol-
kov zo seba vypáli: „V 1967 tu bolo -27 
stupňov.“ Ján PINČEK, muž, ktorý už viac 
ako štyri desaťročia pozoruje a zazname-
náva počasie, ale sám skromne tvrdí, že 
určite sú aj v Novej Dubnici ľudia, ktorí ma-
jú presnejšie záznamy. 

Ako dlho sa venujete pozorovaniu
a zaznamenávaniu stavu počasia
v Novej Dubnici?
 Robím to asi od roku 1964. Zaujímal 
som sa o chovateľstvo, a tak sme založili 
v Dubnici nad Váhom organizáciu, ktorej 

členmi boli aj Novodubničania. Začali sme 
chovať zajace a sliepky a samozrejme, že 
počasie bolo pritom dôležité. Napríklad ja 
som mal zvieratá vonku a v roku 1967 na-
padlo toľko snehu, že som sa vôbec nemo-
hol dostať ku klietkam. V tom období som 
zaznamenával stav oblačnosti a teploty. 
Tie boli dôležitým faktorom aj nosnosti slie-
pok. 

Odzrkadlili sa tieto záznamy
na počte vajíčok?
Zaznamenali ste v tejto oblasti
výraznejšie úspechy? 
 V zahraničí sa robili pokusy, ako by 
mohli sliepky niesť vajíčka počas celého 
roka. Začínali nové spôsoby chovu, pri 
ktorých nás zaujímalo kŕmenie a práve po-
časie. V spomínanom 67-mom bolo aj 27 
stupňov a ja som mal jednu sliepku, ktorá
niesla aj v tomto čase. Dokázali to výsku-
my zo zahraničia, ale aj my, že sliepky 
môžu niesť aj v takomto mraze. Vtedy boli 
totiž vajíčka na prídel a my sme nosili do 
Kolačína plné koše vajec. Jednota ich vy-
kupovala v obchodoch a za to sme dostá-
vali ďalšie krmivo. 

Z akého dôvodu sa venujete
záznamom teplôt aj v súčasnosti?
 Prvé roky som sledoval stav počasia a 
hodnoty teplôt. To som potom nechal, pre-
tože sa začalo s kúrením a potreboval som 
sledovať už iba teploty, ktoré zaznamená-
vam trikrát denne - ráno, počas obeda a ve-
čer. Sledujem tak hospodárenie s plynom a 
porovnával som najvýhodnejšiu spotrebu. 
Dokázal som, že je hlúposť kúrenie regu-
lovať a napríklad celkom vypínať cez deň. 
Najideálnejšie je kúriť nepretržite. Teplotu 
si nastavujem mechanicky sám a nepouží-
vam automat. Týmto som docielil spotrebu 
2.000 - 2.500 kubíkov, ale keby som kúril 
automatom, spotreba pri bežnom vykuro-
vaní je 3.000 - 3.300 kubíkov. 

O globálnom otepľovaní sa hovorí
ako o vážnom celosvetovom probléme.
Badáte ho výrazne aj na číslach
vo Vašich záznamoch?
 Určite áno, vidno to na číslach. Ale nie 
je to až tak, ako sa hovorí. Trošku sa to v 
médiách podľa mňa preháňa. Výkyvy tep-
loty boli vždy. Pamätám si, že raz bolo na 
Pamiatku zosnulých 20 cm snehu. Myslím, 
že v roku 1936tom. Jeden rok je taký, dru-
hý zase iný. V roku 1946 som bol v Prahe a 
vo februári sa tu konala Matějská pouť. Išli 
sme na ňu v košeliach, keď sme sa vracali, 
bolo už 17 hodín a stále nám v košeliach 
nebola zima. 

Naši prapredkovia vytvárali na základe 
svojich pozorovaní pranostiky.
Zodpovedajú skutočnosti ešte aj dnes? 
Dá sa podľa nich predpokladať
stav počasia?
 Dalo by sa povedať, že pranostiky majú 
na takých 70-80% pravdu. Ono sa to tro-
chu mení. Ľudia hovoria, aké bývali kedy-
si zimy, ale aj podľa tej Matějskej poute v 
46tom vidno, že aj v zime boli vysokém 
teploty.

Aké sú špecifiká počasia
v Novej Dubnici?
 Počasie v Novej Dubnici je mierne, taký 
stred. Žiadne veľké výkyvy, čo zapríčiňuje 
že nie sme žiadna veľká rovina, ale ani hor-
ská oblasť. Bolo tu aj 25 stupňov, ale to 
len jeden deň a potom sa teplota zvýšila. 
Najteplejšie bolo asi minulý rok, ale odkedy 
zaznamenávam teploty iba kvôli kúreniu, 
letné hodnoty nemám. 

 Ďakujeme Jánovi Pinčekovi za jeho mi-
moriadne zaujímavú a dúfame, že aj pod-
netnú činnosť. Ak aj vy poznáte v Novej 
Dubnici občana, ktorý má nejakú netradič-
nú a fascinujúcu záľubu, obráťte sa na 
redakciu. Radi ho predstavíme zvedavým 
čitateľom.
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 ...som hľadal to, čo som nenašiel doma. Rodičia dlho pracujú, 
nemajú na mňa čas. Rodičia sú stále unavení a nervózni...
 To sú časté výpovede mladých, veľmi mladých. A naozaj to 
dnešní rodičia majú veľmi ťažké. Sotva si niekedy uvedomujú, akú 
veľkú daň treba potom za to zaplatiť, ak sa ich vlastný syn/dcéra 
ocitá až na spodných priečkach v rebríčku hodnôt, ktorý si nechtiac 
vytvorili.
 Na našom gymnáziu sv. J. Bosca boli naši študenti sústrede-
nými poslucháčmi štyroch svedectiev tých, ktorí, ako zvykneme 
hovoriť, prežili svoje peklo: 
/Všetci sú z Resocializačného zariadenia v Seredi./

Alkoholik: 
- „Z dlhoročnej funkcie riadiaceho pracovníka som sa „pomo-
 cou“ alkoholu ocitol na ulici. Žobral som a žil pod ľudskú dô-
 stojnosť...“

Drogovo závislí: 
- „Vyskúšali sme všetky existujúce drogy. Od marihuany po tie
 najtvrdšie... Z dvadsiatich kamarátov, ktorých spájalo „drogové
 opojenie“ sme ostali nažive traja...“
-  „Hanbím sa za svoj život! Koľkým som ublížil! Ako zle som sa
 správal k rodičom, surovo, a ešte som ich aj okrádal, keď som
 už nemohol vydržať bez drogy...“
-  „Neverte nikomu, kto vám povie, že droga ti pomôže zabudnúť
 na všetko. Bude ti dobre... Raz to skúsiš, dva razy, tri razy a
 potom sa už vezieš. Všetko pre teba prestane existovať. Celý

 tvoj život sa podriadi droge. Už viac nie si to ty. Už sa len zmie-
 taš v drogách a viac už nie si sám sebou.“

 A všetky štyri obsiahle svedectvá končili takto a podobne: 
„Veľakrát som sa pokúšal prestať, bol som sa liečiť, ale po návrate 
som opäť a opäť zlyhával. Bol som neveriaci, a dovtedy som sa 
posmieval „svätuškárom“. Ale keď už všetko zlyhalo a ja som bol 
na konci svojich síl, v pokore som skúsil obrátiť tvár k Bohu, a to 
ma zachránilo. Moji sedemnásti priatelia zomreli veľmi mladí, ale 
ja som tu, aby som vám to tu teraz všetko povedal. Prosím vás, 
nedajte sa oklamať.“
 Boli to všetko silné výpovede tých, ktorí sa nebáli odkryť svoju 
človečenskú biedu, ktorí hovorili o tom najhoršom, čoho sa do-
pustili, čo nikto z nás pred iným nevyjaví, len aby pomohli mladým 
zorientovať sa vo svete, plnom nástrah.

PhDr. Irena Štofaníková



 „Niet väčšej radosti a pocitu zadosťučinenia, ako keď žiak predstihne 
svojho učiteľa!“ Platí to v prípade poctivých pedagógov, pre ktorých je toto 
povolanie nielen možnosťou, ako získať prostriedky potrebné na živoby-
tie, ale doslova poslaním. Západná civilizácia po tejto filozofii trochu šľa-
pe svojím sebeckým postojom, najmä v prípade vidiny financií a slávy. 
Určite aj vo svete hudby nájdeme mnoho pedagógov, ktorí nedovolia svo-
jim žiakom vstúpiť do trinástej komnaty svojho virtuózneho prejavu.
 Ale rozhodne medzi nich nepatrí ten, ktorý sa záhadne usmieval od kla-
víra počas všetkých troch častí série Slovensko hľadá SuperStar - Richard 
Rikkon. 

My muzikanti sme všetci kolegovia
 „Svoj vlastný hudobný talent vnímam ako dar vesmíru a uvedomujem 
si svoju vďačnosť voči všetkým ľuďom, ktorí v mojich štyroch rokoch ten-
to talent objavili a odvtedy rozvíjali. Považujem za svoje poslanie splatiť
vesmíru „jeden groš“ a pomôcť zviditeľniť ďalšie mimoriadne talenty,“ 
vysvetľuje Richard myšlienku celého hudobného projektu troch orieškov. 
Najkrajšie na všetkom je, že vnímaví návštevníci koncertu Tri oriešky pre 
Richarda Rikkona si mohli 3. novembra overiť, že to skutočne neboli iba 
rečičky. Richard Rikkon nie je pedagóg, takže neuplatňuje nacvičené a na-
učené formulky a prístupy, nie je dokonca ani rodičom. Ale úprimná kole-
gialita, s ktorou pristupoval ku všetkým mladým muzikantom a spevákom, 
sa jednoznačne odzrkadlila aj na pódiu. „Práveže nemám žiadny strach. 
Vždy mávam pred každým koncertom trému, ale teraz vôbec nie,“ zverila 
sa žiačka 1. ročníka II. cyklu ZUŠ Ľubomíra Schmidtová, ktorá sa predsta-
vila hrou na priečnu flautu. Stala sa jedným z troch novodubnických orieš-
kov, troch hudobných prekvapení, ktoré pri svojej hudobnej prezentácii 
Richard sprevádzal svojou hrou na klavír. 

Keď sa talenty zišli...
 Umelecká rada ZUŠ ako mimoriadne talentovanú žiačku vybrala aj Ni-
kolu Marušincovú. Na zobcovú flautu sa učí hrať ešte iba tretí rok, ale 
už teraz dosahuje obdivuhodnú ľahkosť prejavu. „Neverili by ste, koľko 
máme na Slovensku talentovaných detí! Z týchto malých umelcov sa na-
ozaj dá cítiť akési fluidum, žiara na pódiu,“ dokladá so širokým úsmevom 
otec tohto hudobného projektu. Azda najviac Richarda rozžiaril 13-ročný 
Marek Pružinec. Hravé, vzdušné a pôsobivé bolo jeho prevedenie skladby 
Keď sa vlci zišli. Na celoslovenskom kole súťaže Slávik Slovenska vďaka 
nej získal Cenu Eugena Suchoňa. „Riša poznám z televízie, z CDčiek a 
tak... Síce nemám doma jeho album, ale mamina má v robote,“ odhaľuje 
muzikalitu svojej mamy Marek Pružinec. 

Tri oriešky aj s čerešničkou na šľahačke
 Bonbónikom novodubnického koncertu bol prémiový štvrtý oriešok. 
Priestor dostala totiž aj Súkromná základná umelecká škola, ktorá pôsobí 
v Novej Dubnici. Jej pedagóg Dušan Milko so žiačkami Petrou Bialešovou 
a Karolínou Ševčíkovou dokázal, že právom patrí medzi umelcov koncer-
tujúcich aj v zahraničí. Slovami samotného Richarda Rikkona: „Toto na 
Slovensku asi nikto iný neučí. Swingová gitara, to je super. Pri tejto hudbe 
sa cítim, ako keď som študoval vo Francúzsku. Naviac, učí žiakov impro-
vizovať!“ Podčiarknuté, zrátané: „To je krása! V Novej Dubnici máte talen-
ty. Veľké talenty. Len potrebujú, aby na nich netlačili,“ a dúfame, že tieto 
slová jednak potešili a na druhej strane aj motivovali všetkých pedagógov, 
ktorí sa venujú výučbe muziky.

Klobúk dolu!
 A nech mi maestro prepáči, že jeho umeniu sa budem venovať až v zá-
verečnej časti. Ale skromnosť jemu vlastná by mu určite nedovolila všim-
núť si taký detail! Richard Rikkon nehrá na klavír. Richard Rikkon sa hrá 
s klavírom (a nikdy nehrá proti nemu). Tá neuveriteľná ľahkosť, s ktorou 
jednotlivé tóny doslova ukladá vedľa seba! Inokedy celá sála zaburáca v 
majestátnej harmónii. Richard ale nie je iba virtuózny interpret hudby a 
vynikajúci improvizátor, niektoré skladby zvykne prearanžovať, ako na-



PODUJATIE FINANČNE PODPORILI
Pavol Kunert - KURT, Dubnica nad Váhom

Ďakujeme!

príklad Poem Zdeňka Fibicha, ktorý nechýbal v tento kúzelný koncertný 
večer v jeho vlastnej koncertnej parafráze. Ave Mariu tiež neponúkol v kla-
sickej verzii Franza Schuberta, ale siahol po úprave geniálneho klaviristu a 
svojho obľúbenca Franza Liszta. Vlastnými aranžmánmi zažiaril napríklad 
aj v muzikálovej melódii A. L. Webbera Memory. Osviežujúco a nápadito 
pôsobili aj skladby You Are The Sunshine Of My Life Stevieho Wondera a 
My Way legendárneho Franka Sinatru. Viacnásobné standing ovations dá-
vali Richardovi pocítiť, že publikum sa naplno otvorilo a nielen počúvalo, 
ale prežívalo celý nezabudnuteľný večer. 
 Len jednu dilemu musel prekonať asi každý poslucháč - či privrieť oči 
a nechať do seba prúdiť všetky farbisté silné emócie a dokonalé harmónie 
alebo otvárať oči a ústa od údivu nad majstrovskou technikou klavírneho 
prejavu a hľadieť na nesmierne rýchle a presné prsty!

-mk-

 „Muzikanti bez nástrojov! Na ich vystúpeniach znejú bicie, trúbky, gita-
ry, husle a celá plejáda hudobných nástrojov. Na javisku napriek tomu neu-
vidíte nič iné, len osem spevákov. Osem ľudí bez jediného hudobného 
nástroja. Nástrojmi pre Close Harmony Friends sú ich vlastné hlasy... A 
cappella (v ich podaní), to nie je len spev, ale aj skvelá šou. Vystúpenia 
sú sprevádzané hovoreným slovom, hlasovou ekvilibristikou a zábavou.“ 
(Live, 13.4.2005)
 Do kina Panorex má namierené ďalšie mimoriadne slovenské hudobné 
teleso, ktoré so zatajeným dychom obdivovali obyvatelia mnohých kon-
tinentov. Jeho členovia koncertovali na pódiách v najrôznejších častiach 
starého svetadielu, ale aj u našich protinožcov, v Južnej Amerike, či v Ázii. 
Close Harmony Friends spievajú a všetky zvuky vytvárajú iba vokálne, ale 
pri počúvaní známych hitov z oblasti popu, rocku, jazzu alebo gospelu, 
máte pocit, že vám žiadne nástroje nechýbajú. Že práve hlasivky sú ten 
najobdivuhodnejší nástroj na svete! 
 Vo svojom repertoári majú známe hity Stinga (When We Dance, Fields Of 
Gold), The Beatles (Drive My Car), Paula McCartneyho (Ebony And Ivory), 
skupiny Queen (Crazy Little Thing Called Love) alebo Erica Claptona (Te-
ars In Heaven). Mimoriadne silné pocity vzbudzuje kolekcia vianočných 
skladieb, ktorú vydali ešte pred desiatimi rokmi. Je jedným z ich siedmich 
vydaných albumov a práve piesňami z nej vám dodajú tú správnu predvia-
nočnú atmosféru na koncerte v utorok 16. decembra. 
 „Keď pri počúvaní ich skladieb zavriete oči, nepocítite, že sa ani raz ne-
dotkli strún gitary, blany bicích alebo náustka trúbky. Načo?! Veď všetky 
zvuky nástrojov vedia napodobniť svojimi hlasmi. To sú iluzionisti Close 
Harmony Friends.“ (Týždenník Markíza 17/2005)

A na ich vystúpenie ste všetci srdečne pozvaní! 
Dúfame, že bude jedným z mimoriadnych

hudobných zážitkov vášho života.
-mk-



JOZEF HERIBAN: INTIMITA VLKOV  
Autor šokuje svojou otvorenosťou, s akou ho-
vorí o ľudských citoch, o tajných službách, o 
láske, erotike, ale hlavne o skrytom živote mu-
žov v našom uponáhľanom svete.

MARTA FARTELOVÁ: VO VÍRE ŽIVOTA
Čitateľskú priazeň si autorka získala už v pred-
chádzajúcich románoch. Aj v tomto 

opisuje život bež-
ných ľudí s ich radosťami i 
problémami.
 
STEPHENIE MEYEROVÁ: SÚMRAK
Isabella sa presťahuje do večne zamračené-
ho mestečka Forks, kde stretne záhadného 
neodolateľného Edwarda. Čím bližšie sa k 
nemu dostáva, tým väčšiemu riziku vystavuje

seba a svojich blízkych. Prvý diel ságy je určený mládeži, ale ur-
čite zaujme i staršie vekové kategórie.

JENNY DALE: STRÁŽCA HRADU
Mladším čitateľom ponúkame príbeh zo série Psia hliadka, o 
psoch a o rodine, ktorá vlastní psí hotel a útu-
lok. 

JOACHIM ERFKAMP: ORCHIDEY
Nijaká skupina rastlín ľudí nefascinuje tak ako 
orchidey. Ich pestovanie nie je také náročné, 
ako sa všeobecne predpokladá. Podrobný 
opis ich spôsobu života v prírode, ale aj ich 
pestovania na parapetnej doske, či v skleníku, 
dopĺňajú farebné fotografie.

LUBOŠ BRABEC: KLUBY V NHL 2009
Pre tých, ktorí obľubujú šport a najmä hokej, ponúka kniha histo-
rické rekordy a mnohé ďalšie informácie a cenné zaujímavosti o 
NHL a jej zákulisí.

- NOVINKY V KNIŽNICI - NOVINKY V KNIŽNICI - NOVINKY V KNIŽNICI -



PROJEKT OSOBNOSTI
v ý z v a
 Miestny odbor Matice slovenskej v Novej Dubnici (MO MS) sa 
pridáva k tvorbe webového portálu Matice slovenskej, kde budú 
prezentované zaujímavé osobnosti vo vzťahu k MS, k regiónu a 
národnej histórii.
 Určite mnohí z Vás poznajú ľudí vo svojom okolí, ktorí sú príno-
som pre mesto alebo región. Takých, ktorí svojou činnosťou a ak-
tivitami prispeli k rozvoju mesta, či regiónu v súvislosti s národný-
mi dejinami Matice slovenskej. Naším zámerom je dozvedieť sa o 
nich viac, postúpiť informácie širšej verejnosti a zároveň sa môžu 
stať inšpiráciou a byť vzorom pre mladých ľudí. MO MS spracuje 
návrhy aj do databázy archívu mesta Nová Dubnica k zacho-
vaniu pre budúce generácie.

Kategórie:
 veda a vzdelávanie, spoločnosť, politika, umenie a kultúra,
 šport, médiá, biznis a podnikanie, významné činy.
Kritériá:
 pôsobenie vo významnej spoločenskej funkcii, udelené vyzna-

 menania, medaily, ocenenia a pod., publikácie, diskografia, fil-
 mografia a pod., vynálezcovstvo, atraktivita, jedinečnosť vo
 svojej oblasti.
Osobnosti z matičného prostredia:
 významní matiční a národní predstavitelia, súčasní predstavi-
 telia MS - vedúci pracovníci MS, držitelia rôznych matičných
 ocenení.

 Informácie o osobnosti môžete doručiť v obálke označenej 
slovom „Osobnosti“ na Mestský úrad v Novej Dubnici - odde-
lenie kultúry a športu - osobne alebo poslať poštou. Termín uzá-
vierky: 31. december 2008. Za zaradenie osobnosti do projektu 
zodpovedá osoba, ktorá návrh podala. Databáza sa bude postup-
ne rozširovať každý polrok.
 Zmapujte svoje okolie a vyberte ľudí, ktorých môžeme na-
vrhnúť do projektu. Veríme, že nájdete medzi sebou osob-
nosti, ktoré pre mesto či okolie urobili mnoho. Je preto po-
trebné, aby sa o nich vedelo.
 

Mgr. Ružena Hromádková
predsedníčka MO MS



„NOC TROJLÚPEŽOVÁ“
 Počas jednej noci zažili vlámania hneď 
tri spoločnosti v Novej Dubnici. Zo 14. na 
15. októbra vykonal neznámy páchateľ krá-
dež vlámaním do spoločnosti EDILAN. Tu 
odcudzil pokladničku s rôznymi dokladmi i 
finančnou hotovosťou, čim spôsobil škodu 
14.000 Sk. 
 V tú noc neznámy páchateľ vylomil uza-
mykací mechanizmus na vchodových dve-
rách do budovy spoločnosti TERMONOVA 
a. s. a BIOPALIVO a. s. Spoločnosti BIOPA-
LIVO odcudzil prenosný trezor, ktorý obsa-
hoval finančnú hotovosť v rôznych menách, 
čím spôsobil škodu vo výške 27.230 Sk a 
spoločnosti TERMONOVA vznikla poško-
dením zariadenia a pletiva oplotenia škoda
vo výške 16.600 Sk. Páchateľovi za tento
skutok hrozí trest odňatia slobody do výšky 
až dvoch rokov.

ZA VLÁMANIE MOŽNO
AŽ DVA ROKY ZA MREŽAMI
 Na základe oznámenia poškodeného Š. 
Š. z Trenčína bolo začaté trestné stíhanie 
za prečin krádeže. Doposiaľ neznámy pá-
chateľ sa vlámal do skladových priestorov 

potravín Centrál na Mierovom námestí. 16. 
októbra v čase 21:30 poškodil sklenú výplň 
na kanceláriách a vypáčil ventilačku. Ná-
sledne vošiel do objektu, kde v skladových 
priestoroch odcudzil registračnú pokladňu, 
čím spôsobil škodu 40.000 Sk. Páchateľovi 
za tento skutok hrozí trest odňatia slobody 
až do výšky dvoch rokov.

 Žiadame prípadných svedkov týchto uda-
lostí, aby poskytli na linku 158 (i anonymne) 
informácie vedúce k odhaleniu páchateľov 
týchto skutkov. Za spoluprácu vopred ďaku-
jeme!

BITKA PRED POHOSTINSTVOM
 Tiesňová linka 158 zachytila 18. októbra 
hlásenie, že na Mierovom námestí sa medzi 
sebou pred pol desiatou večer fyzicky na-
pádajú traja muži. Po príchode hliadky na 
miesto boli zadržaní a predvedení účastníci 
konfliktu, z ktorých jeden skončil s početný-
mi podliatinami na tvári a hrudníku a so zra-
nenou perou. Páchateľovi hrozí trest odňa-
tia slobody vo výške dva roky. Skutok je v
štádiu riešenia Obvodným oddelením Po-
licajného zboru SR Nová Dubnica.

podpraporčík Jana Rajníková

PODOZRIVÁ
RUMUNSKÁ PODNIKATEĽKA
 V našom meste sa 21. októbra realizova-
la A. J. z Rumunska podomovým predajom 
tovaru bez potrebných dokladov. Pozorní 
občania na Ulici Petra Jilemnického však 
na predajkyňu paplónov za podozrivo nízke 
ceny privolali hliadku mestskej polície, čím 
sa jej toto podozrivé podnikanie so zámien-
kou rýchleho zisku nevyplatilo.

VEĽKÁ POTREBA
 Pozornosť Novodubničanov si kuriózne 
vynútil Z. M. z Kolačína. V utorok 14. októbra 
vykonával veľkú potrebu priamo v parčíku na 
Mierovom námestí. Týmto činom porušil § 
47 ods. 1 písmeno d) Zákona o priestupkoch 
a po príchode hliadky MsP sa presunul na
toalety. 

„NÁKUP“ BEZ PEŇAZÍ
 Plateniu za nákup sa pokúsila vyhnúť O. 
J. z Novej Dubnice v predajni potravín CBA 
na Trenčianskej ulici. 30. októbra sa pokú-
šala ukradnúť balenie kávy, čím sa dopus-
tila priestupku podľa § 50 Zákona č. 372/90 
Zb. z. Z predajne si namiesto kávy odniesla 
uštedrený „bonus“ od hliadky mestskej polí-
cie. 

Veronika Sabadková, MsP

Klienti bánk prejdú na euro bez starostí
Zavedenie eura nebude znamenať pre klientov bánk významnú zmenu. Banky prevedú všetky korunové
produkty na eurové automaticky a bez poplatkov. Klienti nemusia z tohto dôvodu podpisovať žiadne
dodatočné zmluvy. O ďalšie užitočné informácie o prechode na spoločnú európsku menu sme poprosi-
li Máriu Mokrú, riaditeľku Regionálneho riaditeľstva Slovenskej sporiteľne v Trenčíne.

Čo poradíte občanom, aby
čo najjednoduchšie prešli
na euro?
Prebytočnú hotovosť v sloven-
ských korunách je najvýhod-
nejšie vložiť do banky. Banka
bez poplatku prevedie koruny
na účte na prelome rokov
2008 a 2009 na eurá podľa
konverzného kurzu 1 euro =
30,1260 Sk. Hneď od začiatku
januára 2009 si budú môcť
potom pohodlne vyberať eurá z
bankomatu alebo platiť kartou
za nákupy tovaru či služieb.

Pociťujú banky v tomto období väčší prílev peňazí
od klientov?
Áno, klienti každý deň prinášajú do bánk milióny korún. Platí to
vo všetkých regiónoch Slovenska. Aj v trenčianskom regióne
prúdia do Slovenskej sporiteľne každý týždeň desiatky
miliónov korún.

Prečo je pre klientov výhodné vložiť peniaze do banky?
Má to veľa výhod. Peniaze v banke začnú okamžite zarábať.
Navyše, úroky vyplatíme klientom okamžite pri založení vkladu
a v eurách. Výhodné je tiež to, že všetky korunové úspory sa
v banke zamenia na eurá, takže začiatkom roka 2009 nebude
potrebné prísť z toho dôvodu do banky. Klienti určite ocenia aj
to, že ich vklady sú v banke v úplnom bezpečí, keďže sú chrá-
nené Fondom ochrany vkladov.



6. a 7. 12. o 19,00

OKO DRAVCA

Americký thriller.
Vstupné: 60,- Sk (1,99 €)

Mládeži neprístupný

13. a 14. 12. o 19,00

NOCI V RODANTHE

Americká romantická dráma.
Vstupné: 60,- Sk (1,99 €)

Mládeži do 12 r. nevhodný

18. a 19. 12. o 18,00

VESMÍRNI OPIČIACI

Americká animovaná komédia.
Vstupné: 60,- Sk (1,99 €)

Mládeži do 12 r. nevhodný




